
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 21. december 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 367
Vil ministeren besvare følgende spørgsmål til komitésagen om godkendelse af anvendel-
sen af stoffet 4-nonylphenol, ethoxyleret (NPE) som proceskemikalie til industriel produk-
tion af polymerer, jf. MOF alm. del – bilag 183:
1. Hvordan er den socioøkonomiske fordel på 57 mio. euro beregnet, og hvordan indgår 
det forhold, at NPE ikke har en nedre grænse for hormonforstyrrende egenskaber i 
beregningerne, når det samtidigt fremgår af notatet, at ”Konsekvenserne af udledning af 
nonylphenol kan ikke kvantificeres socioøkonomisk”?
2. Er det sandsynliggjort at NPE er substitueret indenfor 12 hhv. 7 år?
3. Hvilke risikobegrænsende tiltag vil blive pålagt virksomhederne, herunder krav om 
indførsel af renseteknologi?
4. Hvad er den samlede status for produktion, anvendelse og tab/udledning af NPE i EU, 
efter NPE er kommet på kandidatlisten hhv. godkendelseslisten? Hvornår forventes NPE 
udfaset?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carl Valentin (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Carl.Valentin@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand

1/1

Offentligt
MOF Alm.del - Spørgsmål 367

Miljø- og Fødevareudvalget 2021-22


